



Implemented by



ໂຄງການຄຸ້ມຄອງທີ່ດິນ ແລະ ການວາງແຜນ ແບບມີສ່ວນຮ່ວມ ໄລຍະ 3 (LMDP 3)

ປະກອບສ່ວນດ້ານສິດຕິທິນ ແລະ ການພັດທະນາແບບມີສ່ວນຮ່ວມ ເພື່ອປະຊາຊົນຢູ່ເຂດຊົນນະບົດໃນລາວ

ຄວາມເປັນມາ

ສປປ ລາວ ມີແຜນເພື່ອຫຼຸດຜົນອອກຈາກສະຖານະພາບ ປະເທດດ້ອຍ ພັດທະນາພາຍໃນປີ 2024. ມີການເຕີບໂຕຂອງເສດຖະກິດຢ່າງໄວວາ ອັນ ເນື່ອງມາຈາກການສົ່ງອອກ ພະລັງງານໄຟຟ້າ, ບໍ່ແຮ່, ກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ການຂະຫຍາຍຕົວຂອງບັນດາກິດຈະກຳ ໃນຂະແໜງ ການເສດຖະກິດ ເປັນຕົ້ນແມ່ນ ການປູກຝັງຂະໜາດໃຫຍ່ມັກຈະນຳມາເຊິ່ງ ອັດຕາການທຳລາຍປ່າທີ່ສູງ ຫຼື ສິ່ງຜົນກະທົບໃຫ້ບັນດາຄອບຄົວຢູ່ເຂດ ຊົນນະບົດ ທີ່ໄດ້ສູນເສຍການເຂົ້າເຖິງທີ່ດິນ ແລະ ຊັບພະ ຍາກອນທຳມະຊາດ ຕ່າງໆ.

ບັນດາກະຊວງຕ່າງໆ ທີ່ຮັບຜິດຊອບໃນວຽກງານວາງແຜນນຳໃຊ້ ແລະ ຄຸ້ມ ຄອງທີ່ດິນ ແລະ ການບໍລິຫານຄຸ້ມຄອງໃນແຕ່ລະຂັ້ນ ແມ່ນມີພາລະບົດບາດ ຂອງໃຜລາວ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ມັນຍັງບໍ່ໄດ້ຖືກກຳນົດຊັດເຈນ ຫຼື ຍັງມີຄວາມຊ້າຊ້ອນກັນໃນພາກປະຕິບັດ ເຊິ່ງນຳໄປສູ່ຄວາມຮັບຜິດຊອບ ທີ່ບໍ່ຊັດເຈນ. ເພື່ອເປັນການບັນລຸເປົ້າໝາຍຕ່າງໆ ເປັນ ຕົ້ນແມ່ນ ການຜືນຝຸ ປ່າໄມ້, ການສ້າງຜືນທີ່ບ້ອນກັນ ຫຼື ບັບປຸງຜືນຖານໂຄງລ່າງ, ຄວາມຊັດເຈນ ຂອງຂໍ້ມູນການນຳໃຊ້ທີ່ດິນ ຈຶ່ງມີຄວາມສຳຄັນ. ເຊັ່ນດຽວກັນກັບ ການແກ້ ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງກ່ຽວກັບທີ່ດິນ, ເຖິງແມ່ນວ່າ ບັນດາໜ່ວຍງານພາກລັດທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງ ຈະຢູ່ໃນສະຖານະທີ່ເຂັ້ມແຂງກວ່າແຕ່ກ່ອນ ແຕ່ກໍຍັງບໍ່ພຽງພໍ ໃນ ການວາງແຜນຍຸດທະສາດການນຳໃຊ້ທີ່ດິນ.

ເລີ່ມແຕ່ປີ 2015 - 2019, ອົງການ GIZ ໄດ້ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນ 2 ໂຄງການ (LMDP 1 + 2) ທີ່ເນັ້ນໃສ່ການປັບປຸງການນຳໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ເສີມ ສ້າງຄວາມຢອດໄພ ໃນການຄອບຄອງທີ່ດິນໃນລາວ. ເຊິ່ງໂຄງການ LMDP ໄລຍະ 3 ແມ່ນໄດ້ແນ່ໃສ່ ການເສີມຂະຫຍາຍ ການຂຶ້ນທະບຽນທີ່ດິນ ໂດຍ ການສ້າງຄວາມອາດສາມາດ ໃຫ້ທຸກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໃນການນຳໃຊ້ ບັນດາເຄື່ອງມື ແລະ ຂະບວນການທີ່ຖືກພັດທະນາໃນການວາງແຜນນຳໃຊ້ທີ່ ດິນ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງທີ່ດິນ.



ຊື່ໂຄງການ	ໂຄງການຄຸ້ມຄອງທີ່ດິນ ແລະ ການວາງແຜນ ແບບມີສ່ວນຮ່ວມ ໄລຍະ 3 (LMDP 3)
ໃຫ້ທຶນໂດຍ	ກະຊວງການຮ່ວມມືດ້ານເສດຖະກິດ ແລະ ການພັດທະນາ ແຫ່ງ ສະຫະພັນເຢຍລະມັນ (BMZ)
ເຂດເປົ້າໝາຍ ຂອງໂຄງການ	ໄຊຍະບູລີ/ທົ່ວປະເທດ
ຄູ່ຮ່ວມງານ ໂຄງການ	ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ, ກະຊວງ ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ແລະ ກະຊວງກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້
ໄລຍະເວລາ ໂຄງການ	ຕຸລາ 2019 - ທັນວາ 2021

ຈຸດປະສົງ

ບັນດາໜ່ວຍງານພາກລັດທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໃນລາວ ມີຄວາມສາມາດໃນທຸກລະດັບ ຂອງການນຳໃຊ້ເຄື່ອງມືການວາງແຜນນຳໃຊ້ທີ່ດິນ ເພື່ອບໍລິຫານຄຸ້ມຄອງ ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ເພື່ອແກ້ໄຂ ແລະ ຫຼີກລ່ຽງຂໍ້ຂັດແຍ່ງ ກ່ຽວກັບທີ່ ດິນ ແລະ ຊັບພະຍາກອນ.

ວິທີດຳເນີນວຽກງານ

ໂຄງການແມ່ນແນ່ໃສ່ ການເຊື່ອມໂຍງຂອງບັນດາລະບົບຂໍ້ມູນຕ່າງໆ ກ່ຽວ ກັບທີ່ດິນ (ເຊັ່ນ: ລະບົບການຄຸ້ມຄອງຂໍ້ມູນ ທີ່ປະກອບໄປດ້ວຍແຜນທີ່ນຳໃຊ້ ທີ່ດິນ ທີ່ມີຢູ່ໃນລາວ) ແລະ ບັນດາຂະບວນການ (ເຊັ່ນ: ການວາງແຜນນຳໃຊ້ ທີ່ດິນ) ທີ່ຖືກພັດທະນາ ພາຍໃຕ້ບັນດາໂຄງການທີ່ຜ່ານມາ ເຂົ້າໃນໂຄງສ້າງ ຂອງຄູ່ຮ່ວມງານ.

ດັ່ງນັ້ນ, ຄຸນລັກສະນະຕົ້ນຕໍຂອງ ໂຄງການ LMDP 3 ແມ່ນສຸມໃສ່ ເພີ່ມທະວີ ການສ້າງຄວາມອາດສາມາດຂອງຄູ່ຮ່ວມງານພາກລັດ ໂດຍຜ່ານຮູບແບບການ ຝຶກອົບຮົມ ແລະ ການພັດທະນາຄວາມອາດສາມາດໃນຫົວຂໍ້ຕ່າງໆ ເພື່ອ ຮັບປະກັນວ່າ ບັນດາຄູ່ຮ່ວມງານຈະສາມາດນຳໃຊ້ ບັນດາເຄື່ອງມື ແລະ ຂະບວນການທີ່ຖືກພັດທະນາ.

ກອງປະຊຸມຮ່ວມກັບພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນແຂວງໄຊຍະບູລີໃນການເຊື່ອມສານແຜນງານ ພັດທະນາເສດຖະກິດ ແລະ ສັງຄົມ ແຂວງ ແລະ ແຜນການຈັດສັນທີ່ດິນແບບມີສ່ວນຮ່ວມ ນຳສະເໜີ ໂດຍທ່ານ ປ.ອ. ແວວເມັດ, ຮອງຫົວໜ້າພະແນກຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມແຂວງ. ຮູບໂດຍ: © GIZ/ບາດ ເວີເວຈ໌

ເພື່ອບັນລຸເປົ້າໝາຍດັ່ງກ່າວ, ໂຄງການໄດ້ເຮັດວຽກຢູ່ 3 ລະດັບ:

ການຝຶກອົບຮົມແມ່ນຖືກຈັດຕັ້ງສໍາລັບ ຄູ່ຮ່ວມງານຢູ່ຂັ້ນກະຊວງ ແລະ ຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນຢູ່ຂັ້ນແຂວງ ແລະ ເມືອງ ເພື່ອເປັນການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ເຂົາເຈົ້າ ໃນດ້ານເຕັກນິກວິຊາການ, ທັກສະການນໍາໃຊ້ ລະບົບດິຈິຕອລ ແລະ ເຂົ້າໃຈເຖິງບັນດາຂະບວນການບັນຫາຕ່າງໆ. ເນື້ອໃນຂອງການຝຶກອົບຮົມແມ່ນຈະລວມເອົາຮູບແບບຂອງການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການວາງແຜນນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ ເຊັ່ນດຽວກັນກັບການຈັດການຄວາມສ່ຽງ ທາງດ້ານສັງຄົມ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ.

ໃນຂັ້ນອົງກອນ, ທາງໂຄງການໄດ້ສະໜັບສະໜູນ ການສົ່ງເສີມການນໍາໃຊ້ບັນດາຂະບວນການ ແລະ ເຄື່ອງມືໃນແຂວງທົດລອງ ຢູ່ແຂວງໄຊຍະບູລີ. ໃນຂະບວນການນີ້, ຄວາມຕ້ອງການສະເພາະຂອງກຸ່ມດ້ອຍໂອກາດ (ກຸ່ມຊົນເຜົ່າ, ແມ່ຍິງ ແລະ ຄອບຄົວທຸກຍາກ) ແມ່ນໄດ້ຮັບການພິຈາລະນາ ເຂົ້າໃນທຸກກິດຈະກຳທີ່ຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ.

ໂຄງການ ສະໜັບສະໜູນການຮ່ວມມືກັບລັດຖະບານ ໃນຫຼາຍຮູບການ, ລວມທັງວຽກງານ ທີ່ແນໃສ່ການເຮັດວຽກເປັນກຸ່ມ ທີ່ເນັ້ນໃສ່ການວິເຄາະຖອດຖອນບົດຮຽນ ໃນການຝຶກອົບຮົມ ຢູ່ຂັ້ນແຂວງ ແລະ ເມືອງ. ນອກຈາກນີ້, ການປຶກສາຫາລື ດ້ານນະໂຍບາຍ ໄດ້ມີການຈັດຂຶ້ນພາຍໃນກຸ່ມບັນດາພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບ ບັນຫາການຄຸ້ມຄອງທີ່ດິນໃນທີ່ດິນ ໂດຍເອົາໃຈໃສ່ເປັນພິເສດ ຕໍ່ກັບມາດຕະຖານ ການມີສ່ວນຮ່ວມຂັ້ນພື້ນຖານຂອງກຸ່ມດ້ອຍໂອກາດໃນການວາງແຜນນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ.

ສິ່ງທີ່ພວກເຮົາບັນລຸ

ໃນຊ່ວງໄລຍະທີ 1 ແລະ 2 ຂອງໂຄງການ LMDP ໄດ້ຮັບຜົນສໍາເລັດດັ່ງລຸ່ມນີ້:

- ນັບແຕ່ປີ 2015, ທີ່ດິນຈໍານວນ 27,317 ຕອນ ໄດ້ຮັບການຂຶ້ນທະບຽນ ແລະ ໄດ້ມີການອອກໃບຕາດິນຈໍານວນ 22,923 ສະບັບ. 70% ຂອງດິນສ່ວນບຸກຄົນ ແມ່ນອອກຊື່ເປັນຊັບເດີມຂອງແມ່ຍິງ ຫຼື ເປັນສິນສົມສ້າງ.
- ແຜນນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງດິນກະສິກໍາຂັ້ນບ້ານ ຈໍານວນ 94



ກິດຈະກຳການວາງແຜນນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ ໂດຍໃຊ້ໂດຍ. ຮູບຈາກແຂວງໄຊຍະບູລີ. ຮູບໂດຍ: © GIZ/ບາດ ເວີເວຈ໌

ແຜນ ໄດ້ສໍາເລັດການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ. ປະຊາຊົນປະມານ 2,909 ຄົນ ໄດ້ຮັບການຝຶກອົບຮົມກ່ຽວກັບ ການບໍລິຫານຈັດການຕ່າງໆ ທີ່ກ່ຽວ ຂ້ອງກັບສັນຍາກະສິກໍາ.

- 116 ໂຄງການລົງທຶນ ແມ່ນໄດ້ຮັບຄໍາແນະນໍາ ໃນການປັບປຸງການດໍາເນີນການຂອງເຂົາເຈົ້າ ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບກົດໝາຍການລົງທຶນ, ລະບຽບການຕ່າງໆຂອງລາວ ແລະ ສາກົນ.
- ແຜນກໍານົດພື້ນທີ່ ຫຼື ຂອບການນໍາໃຊ້ພື້ນທີ່ ເພື່ອການພັດທະນາ (APF) ຂອງ 6 ເມືອງໄດ້ຮັບການສ້າງຂຶ້ນ ໂດຍນໍາໃຊ້ຂະບວນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງປະຊາຊົນຫຼາຍກວ່າ 2,000 ຄົນ ຈາກ 40 ບ້ານ.

ບົດບາດຍິງ-ຊາຍໃນວຽກງານການຄຸ້ມຄອງທີ່ດິນ

ໄລຍະທີ່ຜ່ານມາຂອງໂຄງການ LMDP, ໂຄງການໄດ້ຮ່ວມມືກັບ ຄູ່ຮ່ວມງານພາກລັດໃນການສ້າງຫຼາຍເຄື່ອງມື ເພື່ອນໍາໃຊ້ເຂົ້າໃນການປັບປຸງວຽກງານວາງແຜນນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ການບໍລິຫານລັດກ່ຽວກັບທີ່ດິນໃນ ສປປ ລາວ. ໂຄງການ LMDP ໄດ້ລວມເອົາການມີສ່ວນຮ່ວມໃນກິດຈະກຳ ຂອງຊຸມຊົນໃນເຂດຊົນນະບົດ ເຊິ່ງປະກອບດ້ວຍແມ່ຍິງ ແລະ ບັນດາກຸ່ມຊົນເຜົ່າ ຢູ່ແຂວງເປົ້າໝາຍ ເຂົ້າໃນຂັ້ນຕອນປັບປຸງການວາງແຜນ ແລະ ຂະບວນການຕັດສິນໃຈ.

ໂຄງການ LMDP 3 ຍັງມີຄວາມເອົາໃຈໃສ່ຫຼາຍກວ່າເກົ່າ ຕໍ່ກັບວຽກງານສົ່ງເສີມບົດບາດຍິງ-ຊາຍ. ໃນຊ່ວງໄລຍະຂອງໂຄງການໃນປັດຈຸບັນ ແມ່ນກໍາລັງທົບທວນກ່ຽວກັບ ຄວາມລະອຽດອ່ອນ ຂອງວຽກງານບົດບາດຍິງ-ຊາຍ (gender sensitivity) ໃນບັນດາເຄື່ອງມືການຄຸ້ມຄອງທີ່ດິນ ທີ່ມີໃນປັດຈຸບັນ ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າແມ່ຍິງມີຕົວແທນທີ່ເໝາະສົມ ໃນຂັ້ນຕອນພັດທະນາການວາງແຜນກິດຈະກຳ ແລະ ສິດຂອງເຂົາເຈົ້າໄດ້ຖືກປົກປ້ອງ. ໂຄງການ LMDP 3 ຍັງຈະເບິ່ງວ່າ ແຜນພັດທະນາໄດ້ຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແນວໃດ, ມີຜົນກະທົບແນວໃດ ແລະ ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າຈະມີ ການປ້ອງກັນຜົນກະທົບທີ່ ເໝາະສົມ. ເພື່ອທີ່ຈະໄດ້ໃນທີ່ກ່າວມານັ້ນ, ໂຄງການໄດ້ສົ່ງເສີມຜົນປະໂຫຍດ ຈາກການພັດທະນາເສດຖະກິດຢູ່ຂັ້ນສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນໄປເຖິງທຸກກຸ່ມຄົນ ລວມທັງກຸ່ມແມ່ຍິງ ແລະ ກຸ່ມດ້ອຍໂອກາດ.

ກ່ຽວກັບ GIZ ລາວ

GIZ ໃນນາມເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງການຮ່ວມມື ເຢຍລະມັນ ເພື່ອການພັດທະນາ, ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ຢູ່ ສປປ ລາວ ຕັ້ງແຕ່ປີ 1993 ແລະ ປັດຈຸບັນ ກໍາລັງສະໜັບສະໜູນບັນດາໂຄງການ ໃນ 2 ຂົງເຂດບຸລິມະສິດຄື: ກ) ການພັດທະນາເສດຖະກິດແບບຍືນຍົງ ແລະ ຂ) ການພັດທະນາຊົນນະບົດໃນຂົງເຂດທີ່ທຸກຍາກ. ນອກຈາກນັ້ນ, ພວກເຮົາຍັງຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການກ່ຽວກັບການປົກຄອງທີ່ດິນ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມໃນໂຄງການລະດັບພາກພື້ນ ເຊັ່ນວ່າ ຮ່ວມກັບ ຄະນະກຳມາທິການແມ່ນໍ້າຂອງສາກົນ ແລະ ອາຊຽນ.

ກະລຸນາເຂົ້າເບິ່ງເວັບໄຊທ໌ຂອງພວກເຮົາ www.giz.de/laos (EN); www.giz.de/laos-la (LA) ສໍາລັບຂໍ້ມູນ ເພີ່ມເຕີມ ກ່ຽວກັບວຽກງານຂອງ GIZ ໃນປະເທດລາວ ແລະ ທົ່ວໂລກ.

ຈັດພິມໂດຍ Deutsche Gesellschaft für Internationale Zusammenarbeit (GIZ) GmbH
 ສໍານັກງານຂັ້ນທະບຽນ ບອນ ແລະ ເອຈບອນ, ປະເທດເຢຍລະມັນ
 ໂຄງການຄຸ້ມຄອງທີ່ດິນ ແລະ ການວາງແຜນແບບມີສ່ວນຮ່ວມ ໄລຍະ 3 (LMDP 3)
 ເຮືອນ ເລກທີ 179, ໜ່ວຍ 15, ບ້ານ ສີຖານເໜືອ, ເມືອງ ສີໂຄດຕະບອງ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ
 ໂທ: +856 21 316 570
www.giz.de/laos (EN); www.giz.de/laos-la (LA)

ລົງວັນທີ ມີນາ 2021

ອອກແບບໂດຍ ພະແນກປະຊາສໍາພັນ ຫ້ອງການ GIZ ປະຈໍາລາວ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ

ຮູບຖ່າຍໂດຍ GIZ/ບາດ ເວີເວຈ໌
 ຂຽນໂດຍ ປ.ອ. ໂທມັສ ທາຣາເຊັຟສກີ
 ບຸກຄົນຕິດຕໍ່ ປ.ອ. ໂທມັສ ທາຣາເຊັຟສກີ (thomas.taraschewski@giz.de)

GIZ ຮັບຜິດຊອບຕໍ່ເນື້ອໃນສິ່ງພິມດັ່ງກ່າວ

ໃນນາມຂອງ ກະຊວງການຮ່ວມມືດ້ານເສດຖະກິດ ແລະ ການພັດທະນາ (BMZ)